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A wiÄ™c zjazd nadzwyczajny!
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W poniedziaÅ‚ek 15 wrzeÅ›nia odbyÅ‚o siÄ™ posiedzenie Rady ZwiÄ…zku. NajwaÅ¼niejsza
informacja z tego spotkania jest taka, Å¼e czÅ‚onkowie Rady przegÅ‚osowali wniosek, aby
zwoÅ‚aÄ‡ nadzwyczajny zjazd PZJ. Za byÅ‚o 5 czÅ‚onków Rady na 9. Którzy byli za, moÅ¼na
przeczytaÄ‡ w protokole z tego posiedzenia zamieszczonego na stronie PZJ, w zakÅ‚adce
&bdquo;Rada ZwiÄ…zku&rdquo;. Do protokoÅ‚ów, w tym z poprzednich spotkaÅ„, jeszcze wrócÄ™. 

Powody, dla których Rada domaga siÄ™ nadzwyczajnego zjazdu, sÄ… sformuÅ‚owane w tych
samych punktach, jakie uchwalono na nieformalnym spotkaniu w Hermanowie. Przypomnijmy je:Za
przyczynÄ™ zwoÅ‚ania Nadzwyczajnego Zjazdu Rada uznaÅ‚a koniecznoÅ›Ä‡ podjÄ™cia decyzji w
nastÄ™pujÄ…cych sprawach:PrzyjÄ™cie zmian w statucie PZJ,Rozpatrzenie sprawozdania
finansowego za rok 2013,Dokonanie zmian w zarzÄ…dzie PZJ. Pod takimi samymi wnioskami
podpisaÅ‚o siÄ™ juÅ¼ ok. 40 delegatów i te podpisy zostaÅ‚y zÅ‚oÅ¼one w biurze PZJ. Tak wiÄ™c
koniecznoÅ›Ä‡ zwoÅ‚ania nadzwyczajnego zjazdu wynika takÅ¼e z woli co najmniej 1/3 delegatów,
co nakÅ‚ada statutowy obowiÄ…zek na zarzÄ…d PZJ niejako podwójnie.  Nadal niewiele wiemy
WróÄ‡my jednak do gÅ‚ównego tematu poniedziaÅ‚kowego posiedzenia Rady ZwiÄ…zku, a byÅ‚o
nim rozpatrzenie sprawozdania finansowego za pierwsze póÅ‚rocze 2014 roku przedstawione przez
zarzÄ…d PZJ. Jest to dokument typu &bdquo;wiemy, Å¼e nic nie wiemy&rdquo;. Tak go oceniÅ‚y
osoby biegÅ‚e w ksiÄ™gowoÅ›ci, które poprosiÅ‚em o ocenÄ™ tego zestawu liczb. Widocznie do
podobnego wniosku doszÅ‚a wiÄ™kszoÅ›Ä‡ czÅ‚onków Rady, gdyÅ¼ wyÅ‚oniÅ‚a ze swego grona
3-osobowy zespóÅ‚, &bdquo;do zbadania wykonania budÅ¼etu w 2013 i 2014 oraz planów
budÅ¼etowych do koÅ„ca 2014&rdquo;.Miejmy nadziejÄ™, Å¼e zespóÅ‚ ten przystÄ…pi
intensywnie do dziaÅ‚ania, a efekty swoich analiz przedstawi Å›rodowisku w ciÄ…gu miesiÄ…ca. 
Nadal bowiem nie wiemy, jaka jest kondycja finansowa ZwiÄ…zku? A przede wszystkim nie wiemy,
czy deficyt siÄ™ zmniejszyÅ‚, pozostaÅ‚ bez zmian, czy teÅ¼ moÅ¼e siÄ™ zwiÄ™kszyÅ‚. Gdybym
byÅ‚ delegatem na zjazd, miaÅ‚bym kÅ‚opot z podjÄ™ciem decyzji, czy gÅ‚osowaÄ‡ za
odsuniÄ™ciem od wÅ‚adzy obecnego zarzÄ…du, czy nie, bo dla mnie najwaÅ¼niejsze sÄ… sprawy
finansowe. Rozliczne inne przewiny teÅ¼ nie sÄ… bez znaczenia, ale majÄ… mniejszy ciÄ™Å¼ar
gatunkowy. W poprzednim swoim tekÅ›cie (&bdquo;NajwaÅ¼niejsze sÄ… finanse&rdquo; &ndash;
no wÅ‚aÅ›nie!) pozwoliÅ‚em sobie postawiÄ‡ kilka konkretnych pytaÅ„ dotyczÄ…cych finansów, na
które caÅ‚e Å›rodowisko powinno poznaÄ‡ odpowiedzi. Teraz pozwolÄ™ sobie dorzuciÄ‡ do tego
zbioru jeszcze kilka uwag. W poÅ‚owie wrzeÅ›nia Rada obradowaÅ‚a na podstawie liczb na koniec
czerwca. A dlaczego nie na koniec sierpnia? WspóÅ‚czesne narzÄ™dzia do ksiÄ™gowania sÄ…
takie, Å¼e moÅ¼na dostaÄ‡ bilans i rachunek wyników na dowolny moment. JeÅ¼eli dostajemy
takie &bdquo;historyczne dane&rdquo;, oznacza to, Å¼e ksiÄ™gowoÅ›Ä‡ jest niewydolna i nie
ksiÄ™guje na bieÅ¼Ä…co. To o sprawozdaniu finansowym za pierwsze dwa kwartaÅ‚y. A teraz a
propos bilansu za 2013 rok.Dlaczego 9 kwietnia 2014 roku mamy do czynienia z bilansem za 2013
uwzglÄ™dniajÄ…cym bufor? Czy ksiÄ™gowoÅ›Ä‡ PZJ nie jest w stanie do 9 kwietnia
zaksiÄ™gowaÄ‡ wszystkich dokumentów? A moÅ¼e póÅºniej pojawiÅ‚ siÄ™ bilans bez bufora?
JeÅ¼eli tak, to czym siÄ™ róÅ¼niÄ…?WartoÅ›ci niematerialne i prawne: 238 610 zÅ‚ - to zapewne
jest oprogramowanie. Patrz poniÅ¼ej.UrzÄ…dzenia techniczne i maszyny: 51 161 zÅ‚ - to sÄ…
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zapewne komputery. Ich amortyzacja powinna byÄ‡ w kosztach. Jaka jest stawka amortyzacyjna?
Komputery bardzo szybko siÄ™ starzejÄ…. JeÅ¼eli chcemy poprawiÄ‡ wynik, to ustawiamy
amortyzacjÄ™ na dÅ‚ugo, jeÅ¼eli chcemy urealniÄ‡ wynik, amortyzacjÄ™ ustawiamy na krótko, co
za tym idzie wysoko w stosunku rocznym. To jednak psuje wynik. KtórÄ… z tych taktyk kreatywnej
ksiÄ™gowoÅ›ci zastosowano?Zapasy spadÅ‚y o 53 tys. zÅ‚. To, Å¼e spadÅ‚y, to dobrze, ale jakie
materiaÅ‚y moÅ¼e mieÄ‡ PZJ za 150 tys. zÅ‚ ? Bez dostÄ™pu do inwentaryzacji i tzw. wiekowania
nie moÅ¼na tego oceniÄ‡. To mogÄ… byÄ‡ bezwartoÅ›ciowe starocie. Przecena zapasów w dóÅ‚
psuje rachunek wyników.NaleÅ¼noÅ›ci krótkoterminowe 415 547 zÅ‚. W stosunku do roku
poprzedniego spadÅ‚y. To teoretycznie dobrze, ale nie wiemy, jak spÅ‚ywaÅ‚y pieniÄ…dze, a sÄ…
to naleÅ¼noÅ›ci opisane jako do 12 miesiÄ™cy. CzÄ™sto naleÅ¼noÅ›ci i zobowiÄ…zania opisuje
siÄ™ jako "inne".KapitaÅ‚ wÅ‚asny - spadÅ‚, zostaÅ‚ pomniejszony o stratÄ™.ZobowiÄ…zania - nie
wiadomo z jakiego tytuÅ‚u ? SÄ… opisane jako zobowiÄ…zania w stosunku do jednostek obcych.
ByÅ‚y duÅ¼e i sÄ… duÅ¼e!W rozliczeniach miÄ™dzyokresowych mamy 486,7 tys. zÅ‚ w stosunku
do 102,11 tys. zÅ‚ rok wczeÅ›niej. Oznacza to, Å¼e na 2014 rok przeszÅ‚o 486,7 tys. zÅ‚. Jak na tak
maleÅ„kÄ… firmÄ™, jakÄ… jest PZJ, to duÅ¼o. JawnoÅ›Ä‡, ale nie takaWróÄ‡my do protokoÅ‚ów.
Do tego z posiedzenia Rady z 15 wrzeÅ›nia doÅ‚Ä…czone sÄ… poprawione protokoÅ‚y z
poprzednich posiedzeÅ„. Poprawki sÄ… zaznaczone na kolorowo. Niektórzy czÅ‚onkowie Rady mieli
pretensje do sekretarza Rady o to, Å¼e sporzÄ…dzane przez niego protokoÅ‚y nie byÅ‚y &ndash;
delikatnie mówiÄ…c &ndash; rzetelne. PadÅ‚ wniosek o odwoÅ‚anie sekretarza Rady. Wniosek nie
przeszedÅ‚. Dlaczego? Trzech czÅ‚onków Rady gÅ‚osowaÅ‚o za tym wnioskiem, trzech przeciw, a
trzech siÄ™ wstrzymaÅ‚o od gÅ‚osu. Tylko w protokole nie podano istotnej informacji. A mianowicie
takiej, Å¼e przewodniczÄ…cy Rady zarzÄ…dziÅ‚ gÅ‚osowanie&hellip; jawne!JawnoÅ›Ä‡ jako taka
jest istotnym atrybutem demokracji, ale teÅ¼ bardzo waÅ¼nym elementem, doÅ›wiadczeniem i
dorobkiem demokracji jest to, Å¼e gÅ‚osowania w sprawach personalnych muszÄ… byÄ‡ tajne.
Panie PrzewodniczÄ…cy &ndash; nie o takÄ… jawnoÅ›Ä‡ nam chodzi!Marek Szewczyk
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